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SPRÁVA PREZIDENTA O ČINNOSTI SLOVENSKEJ PLAVECKEJ FEDERÁCIE  

 ZA OBDOBIE OD 29.04.2024 DO 28.04.2025 

ÚVOD 

Vážené kolegyne, kolegovia a priatelia plaveckých športov, 

úvodom si vám dovolím opätovne  všetkým poďakovať za prácu, ktorú ste odviedli od 
poslednej Konferencie SPF, aj napriek nie práve ideálnym  podmienkam sme odviedli 
množstvo práce, ktorá sa odzrkadlila  na výsledkoch našich športovcov .  Bola to tímová 
práca všetkých členov SPF a preto  sme sa vždy spoločne tešili z úspechov jednotlivcov, či 
kolektívu.  Sila kolektívu má v športe, ale aj v bežnom živote  veľkú moc a dokáže nás 
mobilizovať k prekonávaniu akýchkoľvek prekážok.  Ak však ostaneme v svojom nasadení 
osamotení, bez podpory, alebo dokonca kritizovaní, naše sily a motivácia klesá na 
minimum a následne aj najschopnejší a najtalentovanejší športovec, či športový 
funkcionár začne pomýšľať nad zmyslom svojej  kariéry, resp. nad jej ukončením. Silný 
kolektív podporuje vzájomnú pomoc a lojalitu, čím sa zvyšuje naša výkonnosť.. Dobré 
vzťahy v kolektíve znižujú stres a napätie, čo prispieva k pohode nás všetkých 
a zabezpečuje hladké fungovanie celej SPF. Nezáleží len na talente športovca, či šikovnosti 
športových odborníkov, ale aj na tom, ako funguje tím SPF ako celok. 

Tento úvod som použil rovnako ako minulý rok preto, nakoľko stále pociťujem  rezervy 
v našej tímovej práci na všetkých úrovniach.  

  Rozhodnutia vrcholných orgánov SPF sú kolektívnym rozhodnutím, 
s prihliadnutím na vytváranie kvalitných podmienok pre našich športovcov a členov, čo je 
našim základným  cieľom. Ak kritizujeme SPF, členov orgánov, či športových odborníkov, 
sami znižujeme kredit organizácie ako celku.  Potreby našich športovcov by mali byť vždy 
nadradené nášmu  osobnému zviditeľneniu. Konštruktívna kritika a vzájomná kontrola je 
dôležitá v každej organizácii, no nesmie prerásť do osobných sporov a invektív, preto si 
vážme svojich kolegov, buďme lojálni k SPF a vzájomne si pomáhajme.  

ROK KONFERENCIÍ A STABILIZÁCIE ORGANIZÁCIE 

Uplynulý rok priniesol pozitívne výsledky našich športovcov, ktoré sú detailne 
popísané za všetky športy vo Výročnej správe SPF za rok 2024. Na zlepšených výsledkoch 
sekcií  na vrcholných svetových a európskych podujatiach má veľký podiel  tímová 
súdržnosť našich športovcov, ktorá sa preniesla aj na zúčastnených  trénerov a členov 
realizačných tímov.  

Jednotnosť nám však chýbala v najvyššom orgáne – Konferencii SPF, kde sme 
nenašli spoločný prienik delegátov a to aj zásluhou sporných článkov v Stanovách SPF 
a tak sme boli nútení vyhlásiť v roku 2024 spolu 3 mimoriadne konferencie, dve riadne 
konferencie, jednu konferenciu per rollam a jednu volebnú konferenciu. SEDEM 
konferencií SPF v jednom roku odčerpáva členom sekretariátu nie len ich čas, ktorý 
chceme  venovať prioritne športovcom, ale viacerým z nás odčerpáva aj energiu a chuť 
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pracovať v neľahkých  podmienkach. Všetko sa dostalo do normálu až volebnou 
konferenciou v októbri, kedy boli opätovne a potvrdení vo funkciách všetci doterajší 
členovia Rady SPF  a začalo sa s kreovaním poradných orgánov – komisií v rámci sekcií 
športov.  

Najväčší posun v práci ale aj v konsolidácii  vzťahov nastal v sekcii 
synchronizovaného plávania, ktoré sa pod vedením  viceprezidentky Veroniky Strapekovej 
sústredilo v prvom rade na prácu s mládežou, pričom top reprezentantky dostali naďalej  
adekvátnu pozornosť, čo sa odrazilo na výsledkoch vo všetkých kategóriách a možno ich 
označiť za najúspešnejšie v histórii tohto športu. 

 V sekcii vodného póla sa staronový viceprezident Štefan Šmihuľa rovnako pustil s 
členmi sekcie do systémovej práce a zabrali všetci na svojich postoch, dvaja profesionálni 
zamestnanci sekretariátu SPF spolu  trénermi jednotlivých kategórií a členmi zoštíhlenej 
ale funkčnej sekcie pozdvihli nie len úroveň svojej  práce,  ale aj športové výsledky.  Opäť 
sa ako jedni z mála kolektívnych športov kvalifikovali na ME v ženskej aj mužskej kategórii 
a muži dosiahli najlepší výsledok za posledných 10 rokov.   

V sekcii diaľkového plávania sa opätovným navýšením rozpočtu na športovcov 
s príslušnosťou ku klubu  musela sekcia diaľkového plávania pod vedením Miroslavy 
Dubčákovej vyrovnať  s výrazne zníženým rozpočtom, no našťastie to nemalo vplyv na 
výsledky športovcov, ktorí sa podpísali pod historicky najvydarenejšiu sezónu diaľkového 
plávania ako celku. Posun nastal hlavne v mládežníckych kategóriách, kde sa naši plavci 
na vrcholných podujatich umiestňovali v prvej polovici štartového poľa, čo je prísľubom 
pre tento šport, ktorý je finančne značne poddimenzovaný, no sekcia sa snaží napriek 
tomu robiť maximum pre tento moderný šport. 

V  najväčšej sekcii SPF - plávania, po rokoch striedania sa na poste viceprezidenta, 
ktorý mal životnosť maximálne 6 mesiacov a po ňom  sa musel ujať zastupovania opäť 
prezident SPF, došlo konečne k stabilizácii.  Najskôr od mája poverený a neskôr v októbri 
zvolený viceprezident Július Gális už prekonal 6 mesačnú hranicu vo svojej funkcii a snaží 
sa skladať vhodný tím ľudí do zodpovedných funkcií. Pod jeho vedením boli  zriadené 
odborné komisie ako rozhodcovská, športovo-technická, komisia vrcholového športu 
a metodická. Práca v sekciách a komisiách je však náročná na čas a pokiaľ nenájdeme 
prostriedky na profesionalizáciu a následne nezmeníme Stanovy SPF,  ktoré platené 
funkcie v orgánoch nedovoľujú, bude fluktuácia na týchto dôležitých pozíciách 
pokračovať.  Je to zdvihnutý varovný prst pre systémovú prácu, nakoľko sa tým všetky 
rozpracované koncepcie časom rozplynú v zabudnutí.  

Ekonomiku SPF sa nám napriek rôznym negatívnym  prognózam podarilo 
stabilizovať bez väčších problémov, za čo patrí poďakovanie všetkým členom sekretariátu 
SPF, ktorí pracovali s množstvom nadčasov bez odmeny a ešte sme čelili množstvu atakov 
zo strany niektorých členov. Práca na siedmych, z toho piatich zbytočných konferenciách,  
odobrala financie celej členskej základni a čas na ich prípravu mohol byť využitý 
v prospech športu, ako napríklad na skoršie  vyúčtovanie dotácií a prípravu podujatí 
a projektov.   Moje poďakovanie za stabilizáciu ekonomiky patrí aj  dobrovoľným členom 
Rady SPF a našim právnikom, ktorí nás dokázali podržať a usmerniť aj v najťažších 
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chvíľach a v neposlednom rade našim reprezentantom a ich trénerom, že pochopili 
situáciu a sústredili sa viac na svoju prácu ako na naše finančné a osobné spory. 

DOMÁCA A ZAHRANIĆNÁ SPOLUPRÁCA, GRANTY 

V roku 2024 sme  pokračovali v kvalitnej spolupráci s novým Ministerstvom 
cestovného ruchu a športu, kde sme boli prijatí niekoľko krát u ministra Keketiho spolu 
s prezidentom European Aquatics p. Antoniom Silvom a po jeho ubezpečení o finančnej 
pomoci štátu pri organizácii najväčšieho európskeho mládežníckeho multipodujatia 
ME-U23 v spojení s  MEJ v plávaní v Šamoríne, rozhodli sme sa priať od European 
Aquatics organizáciu historicky prvého medzinárodného  mládežníckeho podujatia na 
území Slovenska. Ministerstvo vyčlenilo na tento projekt 496 tisíc Eur. Z ministerstva 
školstva, vedy, vývoja a výskumu – oddelenia školského športu sme tiež získali grant vo 
výške 7 410 Eur na projekt pod názvom „NAJplavec“.  Spolu s European Aquatics 
a ministerstvom cestovného ruchu a športu  pracujeme na implementácii programu Learn 
to swim. .   

Na poli medzinárodných kontaktov sme v roku 2024 a 2025 pokračovali 
v spolupráci s čelnými predstaviteľmi WORLD AQUATICS - prezident Husain al-
Musallam a EUROPEAN AQUATICS,    prezident Antonio Silva,  ktorí opakovane osobne 
navštívili Slovensko a stretli sa s vedením SPF a ministrom CRaŠ.  Medzinárodné vzťahy 
a spoluprácu s partnermi SPF má na starosti generálny sekretár SPF,  Ivana Lange, ktorá 
bola v roku 2024 poradcom prezidenta EA. Nadštandardné vzťahy máme naďalej aj 
s novým vedením  českého zväzu plaveckých športov, ale aj s vedením rakúskeho, 
poľského a maďarského plaveckého zväzu.  Martina Moravcová Valko je členkou 
technickej komisie WA, ktorú za jej aktívnu činnosť pravidelne  pozývajú na majstrovstvá 
sveta a nominovala sa aj  na OH v Paríži, čo je ocenením nie len jej práce, ale zároveň 
prispela k pozitívnej propagácii SPF. V oblasti grantov WA sme aj v roku 2024 získali 30 
tisíc USD, ktoré boli použité na reprezentáciu mládeže v plávaní, z ktorých boli hradené 
výcvikové tábory.  

PODNETY A KONTROLY 
V roku 2024 sme po rokoch pravidelných podnetov od vlastných členov SPF nemali 

žiadnu kontrolu, jedna pravidelná kontrola pod číslom HKŠ -2024/56, ktorá  sa týkala 
oznámenia mien orgánov SPF bola ukončená bez zápisu a neboli zistené žiadne 
nedostatky.  

 V roku 2019 bol vykonaný Vládny audit na SPF pod č. 21100031, ktorý zistil 
nedostatky a nariadil vrátenie peňazí vo výške 40 261,59 Eur. SPF sa prostredníctvom 
právneho zástupcu  Prof. JUDr. Tomáš Gábriš, PhD., LLM. ako aj bývalého právneho 
zástupcu a člena JUDr. Marcela Blaža odvolala niekoľko krát v rokoch 2020 – 2025, 
dôvody odvolania však neboli uznané. Ako dôvody boli uvedené tieto:  

1. Úhrada miezd zamestnancom vo výške 18 848.69 Eur  v nasledujúcom roku – Mzdy 
riadne odpracované, ale ekonomický úsek dostal na školení na otázku či je možné 
zaslať tieto za december v nasledujúcom roku z PUŠ 2019  informáciu od HKŠ, že 
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rovnako ako všetky oprávnené výdaje najneskôr do konca marca 2020 odpoveď – 
ÁNO.  Zákon 523/2004 to však nedovoľuje.  

2. Na základe zmluvy s spoločnosťou LUCRUM s.r.o. ktorá nám poskytovala 
poradenské služby v oblasti verejného obstarávania neboli preukázané niektoré 
služby vo výške 482,40 Eur, ktoré síce boli vložené do systému, avšak neboli správne 
zverejnené. Na základe výsledku VA sme firmu požiadali o vrátenie sumy za 
spôsobenú škodu a táto nám bola vrátená.  

3. SPF použila štátne prostriedky na úhradu dodávateľských služieb vo výške 11 912 
Eur advokátskej kancelárii JUDr. Marcel Blažo – advokát.  Tieto  služby poskytoval 
menovaný v čase kedy bol členom Rady SPF za legislatívu a právo, čím porušil 
Stanovy SPF a zmluvu PUŠ č.0090/2019/SŠ, čím  nesplnil podmienku oprávnenosti  
podľa čl. 5 bod 6 zmluvy. JUDr. Marcel Blažo sa odvolal,  úrad VA námietku neprial 
a potvrdil správnosť rozhodnutia. 

4. Posledná splátka zmluvy PUŠ 2019 bola zaslaná na účet SPF dňa 9.10.2019.  SPF 
previedlo zo samostatného bankového účtu SPF na iné svoje bankové účty finančné 
prostriedky v sume 9 018,50 Eur. Prevody boli realizované ako refundácia výdavkov 
podľa zmluvy po dátume poslednej splátky 9.10.2019, čo bolo porušením zmluvy 
PUŠ.  

Na základe vyššie uvedeného vyplýva, že financie použité v bode 1. a 4. vo výške 
27 868,19 Eur boli použité zo strany SPF účelne a hospodárne, avšak nie v súlade so 
zmluvou PUŠ, ktorá sa prvý krát v danom roku menila oproti rokom predchádzajúcim. 
V nasledujúcich  zmluvách PUŠ od roku 2020 už boli tieto výdavky ako neoprávnené 
explicitne špecifikované, na túto skutočnosť sa SPF  odvolávala, žiaľ neúspešne. V bode 
2 bola strata spôsobená dodávateľom služieb, ktorý škodu vo výške 482,40 Eur uhradil. 
V bode 3 boli prostriedky vo výške 11 912 Eur vyplatené a prijaté členom Rady SPF za 
legislatívu a právo, ktorý  dohliada na zabránenie prípadného porušenia Stanov. 

Ďalšie    

RADA SPF A JEJ ČLENOVIA 

V zmysle kompetencií prezidenta som ako predsedajúci  riadil zasadnutia Rady 
SPF, ktorých bolo v roku 2024 od januára do konca roka 14 a ďalších 5 bolo od januára 
do konca apríla 2025. Celkový počet Per rollam rozhodnutí v roku 2024 bolo 192 a ďalších 
50 rozhodnutí od januára do apríla v roku 2024. Členovia VV Rady SPF sú dobrovoľnými 
pracovníkmi bez nároku na odmenu, no  výkon ich funkcie a zodpovednosť za prijímané 
rozhodnutia, kde pracujeme s rozpočtom v celkovej sume 4 438 150 Eur si  vyžaduje 
pozornosť a prácu takmer na dennej báze. Vyvstáva preto úloha pre Radu a delegátov 
Konferencie SPF ako nastaviť profesionalizáciu uvedených postov. Novela zákona o športe 
už bude umožňovať platené služby aj členov Rady, preto bude nutné upraviť Stanovy SPF 
a dať ich do súladu so zákonom.   Najviac práce má viceprezident pre plávanie - 
zvolávanie sekcie, príprava materiálov, príprava a kontrola plnenia uznesení sekcie 
plávania, pracuje  so 65% celkového rozpočtu SPF , ale nemá zmluvný vzťah s SPF.   Aj 
z uvedeného dôvodu je veľmi problémové získať na bezplatnú prácu člena Rady, sekcie, 
resp. komisie odborne zdatných záujemcov.  Na opakovanej riadnej Konferencii dňa 23.5. 
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2024 boli zvolení do neobsadených funkcií dvaja viceprezidenti za plávanie p. Július Gális 
a za vodné pólo p. Štefan Šmihuľa. Prvých 5 mesiacov bol povereným zastupujúcim p. 
Ivan Šulek za plávanie a p. Štefan Šmihuľa. Ostatní členovia Rady boli celý rok 2024 ako 
aj po volebnej Konferencii 7.10.2025 potvrdení vo svojich funkciách, čím došlo ku 
stabilizácii postov. Žiaľ najväčšia osobná zodpovednosť vo vzťahu k rozpočtu, legislatíve 
a organizácii ako takej je na jedinom zmluvnom platenom členovi SPF , ktorým je 
prezident SPF a kontrolór SPF. 

BAZÉNY A ICH REKONŠTRUKCIA 

V uplynulom období som absolvoval viacero  rokovaní s primátormi miest 
a členmi Fondu na podporu športu k  výstavbe, prevádzke, resp. rekonštrukcii bazénov. 
Úspešné projekty a zároveň návrhy na výstavbu a rekonštrukciu ďalších bazénov 
s podporou FNPŠ sú uvedené v materiáli Koncepcia pre rekonštrukciu a výstavbu 
bazénov. Za najvýznamnejší projekt považujem Národné olympijské centrum plaveckých 
športov v Košiciach, kde bolo investovaných na národnú infraštruktúru zo strany štátu 8,3 
milióna Eur, mesto Košice už preinvestovalo viac ako 12 miliónov. Ide o prvý 10 dráhový 
krytý bazén s vyplavovacím bazénom a tribúnou. Stavba je na viac ako 90% ukončená, 
chýba už iba kolaudácia a 28.8.2025 sa chystá slávnostné otvorenie.  Za významnú 
považujem aj investíciu do Krytej plavárne Pasienky v Bratislave, ktorá prešla  
komplexnou rekonštrukciou, chýba už iba ukončenie prác na rekonštrukcii 25 metrového 
bazéna.  Plavecké bazény majú najväčší podiel investícií zo strany FNPŠ a ešte väčšieho 
podielu zo strany miest.  

Na Slovensku je celkom 71 bazénov, z toho 7 krytých, 50 metrových bazénov /6 
funkčných/ v 7 mestách, 63 krytých,  25 metrových bazénov v 50 mestách a 1 krytý, 33 
metrový vodnopólový bazén. Z aktuálneho počtu 141 miest na Slovensku je až 84 miest 
bez bazénov, čo je 60% územia Slovenska. Na 100 tisíc obyvateľov tak pripadá 1.3 bazéna. 

KONFERENCIE V ROKU 2024 a 2025 

V roku 2024 boli nasledovné Konferencie SPF:   

1. Mimoriadna Konferencia SPF , 23.2.2024,  s programom ktorý bol určený na 
základe podnetu členov v správe HKŠ. Konferencia nebola uznášania schopná, 
účasť – 8 o 14.00 hod., resp. 7 o 15.00 hod. prítomných delegátov 

2. Opakovaná 1. mimoriadna Konferencia SPF, 22.3.2024 Konferencia nebola 
uznášania schopná - 0, resp. 0 prítomných delegátov 

3. Opakovaná 2. mimoriadna Konferencia SPF, 19.4.2024 Konferencia nebola 
uznášania schopná - 0, resp.  0 prítomných delegátov 

4. Riadna Konferencia SPF, 29.4.2024, Konferencia nebola uznášania schopná – 
65 prítomných zo 141 pozvaných delegátov, resp. 67 prítomných delegátov o 
hodinu 

5. Per rollam Konferencia SPF, 7.-18.5.2024, schválenie rozpočtu SPF, platná 
a úspešná. 
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6. Opakovaná Riadna Konferencia SPF, 21.5.2024 – platná, 80 prítomných 
delegátov 

7. Volebná Konferencia SPF, 7.10.2025 – platná, 85 prítomných delegátov 

V roku 2025 sme prekonali dokonca slovenský  rekord v počte vyhlásených 
Konferencií NŽZ a rekord SPF z  roku 2024 a 2022, kedy bolo vyhlásených  5 
Konferencií SPF.  

Na základe vyššie uvedeného si dovolím požiadať členov a delegátov 
Konferencie, aby boli zodpovední k svojim kolegom a členom SPF 
a nepresadzovali vlastné  záujmy cez opakované Konferencie, ale snažili sa  riešiť 
svoje námietky prostredníctvom komunikácie v rámci hnutia SPF a jej príslušných 
orgánov. Šetríte všetkým  čas a hlavne peniaze športovcov. 

Tým že boli neustále napádaní nie len členovia Rady SPF a prezident, ale aj 
kontrolór SPF a nezávislí, neplatení členovia disciplinárnych orgánov, títo sa po 
opakovaných atakoch vzdali svojich postov, čím boli znefunkčnené nielen orgány 
spravodlivosti, ale hrozila SPF aj  strata štatútu prijímateľa prostriedkov 
z verejných zdrojov, nakoľko sme nemali navolené orgány v zmysle zákona.  

Opätovne si dovolím si poukázať na doslova nezmyselnosť zvolávania 
opakovaných Konferencií, po neuznášania schopnosti delegátov vždy najneskôr 
do 30 dní, ktoré nám určujú Stanovy SPF. 

Konanie siedmych Konferencií SPF,  aj keď neuznášania schopných, je 
obrovskou záťažou pracovníkov sekretariátu na úkor ich práce, ale aj strata 
motivácie pokračovať v práci u volených dobrovoľných členov orgánov SPF  o tieto 
pozície.  

Stanovy potrebujú súrnu úpravu, aby boli v súlade s novelizovaným zákonom 
o športe z apríla 2025 odrážali aktuálnu situáciu v modernom riadení 
občianskych združení.  

 

PRÁCA V SEKCIÁCH 
Hodnotenie práce sekcii – najviac práce si vyžaduje tradične sekcia s najväčším 

počtom členov, ktorou je sekcia plávania, Z dôvodu zachovania kontinuity a množstva 
práce, som bol opätovne poverený viesť  sekciu plávania,  čo mi zaberalo veľa  času popri 
výkone funkcie prezidenta. Funkciu viceprezidenta plávania navrhujem 
profesionalizovať, v opačnom prípade bude na uvedenej funkcii veľká fluktuácia, 
nakoľko výška rozpočtu a množstvo práce si vyžaduje plateného človeka na osem hodín. 
Od 21.5.2024 bol zvolený do funkcie viceprezidenta p. Július Gális, ktorý potreboval 
niekoľko mesiacov na zorientovanie sa v práci a pomoc asistentky a prezidenta. Dnes je 
už zorientovaný v práci a sekcia pracuje s nasadením  s plným obsadením členov, zriadila 
si aj odborné orgány, ktorými sú komisia ŠTK, rozhodcovská, KVŠ a trénersko-
metodická. Zasadnutia prebiehali na mesačnej báze online, ako aj operatívne. Schválilo 
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sa množstvo uznesení a kvalitné materiály pre reprezentantov, UTM a súťaže. Problémy 
sú s rozpočtom súťaží, nakoľko sa zvyšujú ceny prenájmov, prá 

Sekciu vodného póla viedol  staronový viceprezident Štefan Šmihuľa. Práca 
v sekcii a hlavne v kluboch vodného póla sa jeho príchodom výrazne  zmenila k lepšiemu, 
oceňujem aj prácu dvoch zástupcov vodného póla na  sekretariáte Zasadnutia prebiehali 
aj prezenčne aj operatívne per rollam.  Zlepšenie nastalo aj v elektronických zápisoch zo 
zápasov a webovej platforme pre online výsledkový servis, ktorý sme získali od českých 
kolegov. 

Sekcia diaľkového plávania pod vedením Miroslavy Dubčákovej pokračovala 
v obetavej práci napriek stále znižujúcemu sa rozpočtu vplyvom navýšenia rozpočtu 
klubom. Napriek tomu zorganizovali  6 kôl Slovenského pohára a mali najúspešnejšiu 
sezónu v mládežníckych kategóriách. Zasadnutia mali pravidelné na mesačnej báze ako 
aj operatívne. 

Sekcia synchronizovaného plávania – pod vedením  Veroniky Strapekovej  
systematicky pracuje spolu s  odbornými komisiami  veľmi dobre, čo sa odráža na ich 
výsledkoch vo všetkých kategóriách.  Vyzdvihnúť treba  prácu Moniky Thűringerovej, 
ktorá sa spolu s asistentkami vytvorila výborný tím. Zasadnutia mali na pravidelnej 
mesačnej báze, ale aj operatívne.  

Komisia Masters, pracovala do konca roka pod vedením    Braňa Hakela, ktorý 
zjednotil aktivity všetkých športov. Komisia Masters sa stala od januára 2024 nezávislou 
od sekcie plávania a prestala byť závislá na jej financiách. Členské príspevky za členov 
Masters boli presmerované na ich  samostatný transparentný účet, nakoľko na ich činnosť 
nie sú financie zo strany štátu. Masters plavci a vodní pólisti robia SPF vynikajúcu 
reklamu na vrcholných podujatiach, kde zbierajú najcennejšie kovy. Našimi členmi sa 
stali aj  zimní plavci, ktorí pracujú aj sa financujú samostatne a vzorne reprezentujú  našu 
SPF.  Vo februári 2025 nahradil Braňa Hakela ktorý sa vzdal funkcie Rastislav Pavlík. 

PRÁCA SEKRETARIÁTU SPF 
Riadenie činnosti sekretariátu bolo v roku 2024 pre už zmienené opakované 

konferencie v počte 7 veľmi náročné, neustále pribúdajú nové, časovo náročné pracovné 
úlohy, ktoré dostávame od ministerstva CRaŠ. Zamestnanci sekretariátu SPF sú často 
namiesto práce v prospech reprezentantov a klubov vyťažovaní organizovaním viacerých 
vyvolaných  Konferencií, reagovaním na podnety sťažovateľov.   Sekretariát SPF je 
personálne aj finančne poddimenzovaný, čo má vplyv na motiváciu  zamestnancov, ktorí 
sú extrémne vyťažení, bez odmeny za nadčasy,  či možnosti čerpania dovolenky. Pre 
vyrovnanie pomerov jednotlivých zamestnancov, každý má možnosť pracovať dva dni 
z domu.  Stav vysokého pracovného nasadenia u niektorých pracovníkov  vážne 
ovplyvňuje osobné vzťahy na pracovisku. Aj počas roka 2024 boli pravidelné, resp. 
mimoriadne porady sekretariátu, kde sa riešili aktuálne problémy všetkých športov 
a ekonomického úseku SPF. Obsadená bola opätovne funkcia  skladníka SPF, ktorý má na 
starosti nie len centrálny sklad, ale aj sklad sekcie plávania a vystrojovanie 
reprezentantov. Dovolím si  touto cestou poďakovať všetkým pracovníkom sekretariátu 
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SPF.  Množstvo práce ktoré zvládame niekedy s omeškaním, resp. chybami je zapríčinené 
tempom a úlohami ktoré pribúdajú každým rokom. Aj s uvedených dôvodov sme požiadali  
firmu Paysy, ktorá sa zaoberá digitálnym vybavovaním vyúčtovania dotácií vo verejnej 
správe, aby pripravila program pre SPF, ktorý nám všetkým pomôže v zrýchlení procesov 
spracovania podkladov a odosielania dotácií SPF. Overili sme túto formu digitalizácie aj 
na ministerstve ktoré potvrdilo, že ju môžeme aplikovať a odporúčanie dal aj kontrolór 
SPF. 

SPOLUPRÁCA S PARTNERMI SPF 
V oblasti spolupráce  s prezidentmi národných športových zväzov a asociácií sme 

si aj naďalej vzájomne vymieňali pozitívne aj negatívne skúsenosti z našej práce. 
Najčastejšie som komunikoval s vedením atletického zväzu, ktorý je nám príbuzný nie len 
počtom členov, ale aj výškou štátnych dotácií. Stabilne máme veľmi dobrú komunikáciu 
a spoluprácu  so zástupcami strešnej organizácie športu, ktorou je SOŠV, vďaka ktorej 
vedeniu sa nám podarilo získať rešpekt pri výstavbe a rekonštrukcii plaveckej 
infraštruktúry, ktorá postupne dostáva iný rozmer vo všetkých regionálnych oblastiach. 
Pred ukončením  je prvé Národné olympijské centrum plaveckých športov v Košiciach. 
Veľmi dobrá je naďalej aj aktívna spolupráca  s vedením Olympijského tréningového 
centra XBS v Šamoríne,  kde majú naši reprezentanti všetkých plaveckých športov 
mimoriadne podmienky na tréningovú prípravu. Veľmi dobrú spoluprácu máme so 
v strediskom Aquacity Poprad, kde sú po rekonštrukcii bazéna skvelé podmienky na 
reprezentačné a vysokohorské sústredenia a stredisko môže taktiež slúžiť ako národné 
tréningové centrum. V oblasti vodného póla pokračujeme v spolupráci s Národným 
vodnopólovým centrom v Novákoch, kde sa pripravujú naše vodnopólové reprezentácie 
všetkých kategórií. Kvalitná je  spoluprácu s primátorom Košíc, kde po rekonštrukcii krytej 
plavárne, bude prvé, moderné Národné olympijské plavecké centrum, kde budú  na 
jednom mieste dva 50 metrové bazény, z toho jeden krytý 10 dráhový s WA rozmermi 
a druhý 8 dráhový otvorený vzdialený 50 metrov. Ďalej jeden krytý 25 metrový vyplavovací 
bazén a dva vodnopólové 33 metrové bazény, z toho jeden s celoročným využitím 
prostredníctvom bublinového prekrytia a jeden pre letné využitie. Takýto komplex nemá 
na Slovensku,  ale ani v blízkom okolí konkurenciu a preto sa tu budú môcť organizovať aj 
veľké medzinárodné podujatia hlavne vo vodnom póle a plávaní. 
S vedením rezortného  strediska  VŠC Dukla máme nadštandardne dobré vzťahy a v roku 
2024 získalo najsilnejšie obsadenie reprezentantmi za posledných 10 rokov. Po ukončení 
športovej činnosti sa profesionálnym trénerom stal aj Tomáš Klobučník trénerskú činnosť 
ukončil Matej Kuchár. Bývalý plavec Gabriel Baran sa stal koncom roka novým riaditeľom 
VŠC, od spolupráce očakávame systémové nastavenie a kvalitné výkony našich 
zaradených športovcov, ktorých po nástupe nový riaditeľ znížil na troch športovcov. 
Výborne funguje  spolupráca s  Národným športovým centrom, kde máme zaradených 
viacerých mladých reprezentantov z individuálnych športov. Pod uvedené stredisko 
spadajú aj reprezentanti TOP Tímu Slovakia, kde sa nám taktiež podarilo dostať svojou 
výkonnosťou najviac reprezentantov od jeho vzniku a tým zvýšiť rozpočet zo štátnych 
zdrojov samozrejme účelovo viazanými zdrojmi na konkrétnych reprezentantov.  

Pokračovali sme v spolupráci s  Fakultou telesnej výchovy a športu v Bratislave, kde 
máme snahu o zavedenie systémového riešenia vzdelávania našich trénerov a športových 
odborníkov, ako aj o spoločné zriadenie metodickej komisie, ktorá bude nápomocná pre 
všetky plavecké športy v SPF. Spolupracujeme aj s FTVŠ UPJŠ Prešov, kde je dekanom náš 
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bývalý člen Pavol Ružbarský.  Taktiež pracujeme na zmene systému udeľovania licencií, 
ako aj na smernici pre vzdelávanie trénerov a rozhodcov. V apríli 2025 som dostal 
pozvanie na Konferenciu QUO VADIS Šport v Prešove,  kde vystupovali zástupcovia 
stredných a vysokých športových škôl a fakúlt, bývalý štátny tajomník pre šport a športoví 
experti z rôznych oblastí. Ako jediný prezident Národného športového zväzu som mal 
možnosť vystúpiť a pomenovať problémy v športe. 

Fond na podporu športu – naďalej patríme v oblasti infraštruktúry najaktívnejším 
národným športovým zväzom a získali sme najviac financií z celkového rozpočtu na 
športovú infraštruktúru.  Od vzniku FNPŠ sme získali na plaveckú infraštruktúru viac ako 
40 miliónov. 

MÉDIÁ A PR SPF 
V oblasti mediálneho zviditeľnenia SPF máme z finančných dôvodov iba jedného 

pracovníka, spolupracovali sme aj s profesionálom Ivanom Jankom, ktorý zviditeľnil náš 
šport na MS v Budapešti, kedy výsledky našich športovcov obleteli všetkými mediálnymi 
kanálmi. Stále máme v tejto oblasti nedostatky, ale limitovaní sme financiami. Pre 
zaujímavosť uvediem, že jediné moderovanie profesionála v mediálnej oblasti v rozsahu 
jednej hodiny stojí 800 Eur, čo sú 2/3 mesačného platu nášho mediálneho pracovníka pre 
4 športy. Rezervu vidím vo webovej platforme SPF, ktorá nutne  potrebuje pracovníka na 
plný úväzok, nakoľko všetky povinné informácie či už vo zverejňovaní na našom webovom 
sídle, alebo v Informačnom systéme športu riešia zamestnanci sekretariátu popri svojich 
pracovných povinnostiach a na prípadné opravy máme iba jedného externého 
pracovníka, ktorý je jedným z tvorcov tejto platformy, no nestíha pre jeho pracovnú 
vyťaženosť. Bez dostatku financií na správu sekretariátu uvedené činnosti sú iba fikciou. 

POZITÍVA A NEGATÍVA 
Medzi pozitívum patrí, že Slovenská plavecká federácia patrí do TOP 5 najlepšie platených 
národných športových zväzov na Slovensku a v roku 2025 stúpla naša členská základňa 
na historicky najväčšie číslo 6 851 členov, čo je o 588 členov nárast oproti roku 2024. 
Výsledkami v jednotlivých športoch na vrcholných podujatiach sme opäť dosiahli kvalitné 
umiestnenia z najväčšieho počtu pretekárov v histórii samostatnosti.    
Za negatíva považujem v prvom rade pokles financií PUŠ už o 400 tisíc Eur oproti roku 
2023  (-200 tisíc ročne) aj napriek vyššie uvedeným faktom, na čo som upozorňoval 
bývalému ale aj súčasnému ministrovi Cestovného ruchu a športu, kde hlavným  
problémom je zmena financovania a nesystémový vzorec individuálneho a kolektívneho 
športu. Za ďalší    nedostatok považujem chýbajúci počet kvalifikovaných profesionálne 
platených trénerov v kluboch, ale aj chýbajúci systém prípravy športovcov na stredných 
a vysokých školách. Ešte stále je nedostatok bazénov a ich prenájom je pre väčšinu klubov 
z finančných dôvodov na Slovensku limitujúci čo do hodín prípravy, ale aj dostatočného 
priestoru na kvalitnú prácu. V roku 2024 boli v rekonštrukcii 50 metrové bazény 
v Bratislave – Pasienky a v Košiciach, čo malo veľký vplyv na stav prípravy dvadsiatich  
klubov všetkých 4 športov. 
Verím že rok 2025 bude pre všetky športy úspešnejší, pre dosiahnutie tohto cieľa sa 
musíme zomknúť všetci, športovci a tréneri v kluboch, v sekcii, v Rade SPF, ale aj všetci  
delegáti na Konferencii. Mali by sme sa viac sústrediť na svoj prínos pre SPF, ako kriticky 
a niekedy neobjektívne hodnotiť prácu našich kolegov. Máme potenciál byť úspešným, 
hrdým a obdivovaným národným športovým zväzom.   
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ORGANIZÁCIA TOP PODUJATÍ 
Slovenská plavecká federácia získala dôveru European Aquatics usporiadať v roku 2025 
najprestížnejšie Európske plavecké podujatia. Zapíšeme sa do histórie ako prvá krajina, 
ktorá bude organizovať hneď dve najprestížnejšie mládežnícke podujatia v priebehu 11 
dní – MEU 23 26.-28.6. a MEJ 01.-06 v XBS Šamorín. V každom športovom odvetví 
organizuje SPF národné ale aj  medzinárodné podujatia.  

ZÁVER A POĎAKOVANIE 
Záverom mojej správy si dovolím požiadať všetkých delegátov Konferencie SPF na rok 
2025 aby schválili všetky predložené nosné materiály ako sú rozpočet a výročnú správu 
za rok 2024.   
V oblasti rozpočtu na rok 2025 predkladáme rovnaký návrh percentuálneho rozdelenia 
sumy ako minulý rok, zachovali sme 20% percent v kapitole 11, čo by už malo byť 
hraničným maximom, aby sme zachovali prioritný cieľ a úlohu športového zväzu – 
starostlivosť o úspešnú športovú reprezentáciu na vrcholných podujatiach, za ktorú 
dostávame najviac financií. U sekretariátu SPF – kapitola 13 ponechávame 13% napriek 
hranici 15%, zníženie vychádza z reálnych potrieb a nákladov jeho  bazálneho 
zabezpečenia, v prípade prebytku budú financie opäť ako v roku 2024 presunuté pre 
potreby jednotlivých športov.    

Vážení členovia SPF, záverom mi dovoľte ešte raz zo srdca poďakovať všetkým za 
vašu prácu (plavcom, trénerom, rozhodcom, rodičom, športovým odborníkom), bez vás by 
bola akákoľvek moja snaha zbytočná.  Je  pre mňa obrovská česť a zodpovednosť zároveň 
pracovať pre SPF. Dovoľte mi  poďakovať všetkým členom SPF v kluboch, kolegom vo 
výkonných orgánoch SPF, kolegom zo sekretariátu, trénerom a manažérom reprezentácií  
za váš aktívny prístup a teším sa na našu ďalšiu spoluprácu.  

Verím,  že ponukou využiť online, resp. prezenčnú formu účasti  na Riadnej  
Konferencii  SPF 2025  budeme v plnom počte, uznášania schopní  a správne rozhodnete 
o našom smerovaní ! 
 
 
 
 
 
V Bratislave 14. apríla 2025    Mgr. Ivan Šulek v.r. – prezident SPF 
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Tlačová konferencia – oznámenie konania podujatí AE 

 
 
 
 

  
Podpísanie zmluvy s prezidentom European Aquatics Antoniom Silvom 
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Jaroslav Polaček – primátor KE, Anton Siekel SOŠV, Ivan Šulek         Husain al-Musallama – 
prezident WA 
 

 
Zrekonštruovaný bazén Pasienky a NOC KOŠICE s primátorom Polačekom  

 
NAJplavec roka – školská súťaž, organizátor SPF s ministerstvom školstva – účasť 314 žiakov  
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NAJ športovci SPF roka 2024 
 
 

 
Konferencia QUO VADIS ŠPORT 2025 - PREŠOV 
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          ĎAKUJEM ZA POZORNOSŤ A SPOLUPRÁCU 
 
 

V ROKU 2024-25 


